
Sammanträde:  Kommunala Pensionärsrådet 

2023-11-02 

 

Närvarande:  Pro Bromölla var representerade av Pia Raae och Bengt Nilsson som ordinarie 

ledamöter  

Ulla-Stina Haraldsson och Bo Jönsson som ersättare. 

 

Drejaren: Maj-Britt Haker boende på Drejaren deltog på mötet och framförde sin och de boendes 

önskemål att kunna få möjlighet att få tillgång till samlingslokalen på helgerna. Det skulle innebära 

mycket för de boendes sociala umgänge, och innebära mindre ensamhet och ett bättre välmående. 

Kan tänkas på prov under en viss period för att se att allt fungerar som det ska. 

Annelie Börjesdotter Tedenlid verksamhetschef Stöd och Omsorgschef återkommer i frågan. 

 

Översiktsplan: Planarkitekt Erik Andersson informerade kring den nya översiktsplan för Bromölla 

Kommun som är under framtagande. Under nästa år kommer medborgadialoger att anordnas såväl i 

centralorten samt i Kommunens kransorter. Översiktsplanens syfte ska ange inriktningen för den 

långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön. Ge vägledning hur mark och vattenområde ska 

användas och utvecklas och bevaras. En kontinuerlig översiktsplanering är att föredra. 

 

Parkeringstillstånd: Information omkring parkeringstillstånd för äldre personer lämnades av Agnes 

Németh som handlägger tillstånden. Tillstånd kan ges till rörelsehindrade som själv kör, men också till 

rörelsehindrad passagerare som behöver hjälp. Man måste söka tillstånd var för sig. Ansökan skickas 

till den kommun som man är folkbokförd i, beslut fattas av kommunens myndighetsnämnd och gäller 

i fem år. Efter det måste man göra en ny ansökan. Tillståndet gäller i hela landet och i de flesta EU – 

länder.  

 

Bo Jönsson PRO Bromölla och Liselott Brunberg SPF Seniorerna Bromölla Näsum som utsetts till att 

lämna synpunkter på remiss på gällande reviderade föreskrifter gällande avfallshantering för 

kommunen bifogas. 

 

Bengt Nilsson 

Bromölla den 21 september 2023 

 

 

 

 



Synpunkter gällande förslag till reviderad föreskrift om 

avfallshantering för Bromölla kommun. 

 

Efter genomgång av aktuellt förslag vill Pensionärernas Riksorganisation (PRO) och SPF 

Seniorerna lämna nedanstående synpunkter. 

 

§ 8. Enligt denna paragraf ska fastighetsinnehavare/nyttjanderättsinnehavare sortera ut vissa 

avfallsslag och hålla dessa skilda från annat avfall.  

I denna, och i ett antal härpå följande paragrafer använder man flera gånger ordet fraktioner. 

Varför inte i stället använde det mer lättförståeliga uttrycket olika grupper.  

Det avfall som enligt aktuell paragraf ska hållas skilt från annat avfall är bland annat 

trädgårdsavfall som utgörs av växtdelar från invasiva arter. Vi kan dock ingenstans finna hur 

dessa växtdelar ska hanteras (det finns förvisso mera information och länkar på kommunens 

hemsida, men detta bör också finnas här – eller i alla fall i sorteringsguiden). Denna 

hantering bör förklaras närmare då det är stor skillnad på t ex blomsterlupin och parkslide å 

ena sidan och jätteloka å den andra. Jätteloka är en invasiv art som dessutom måste hanteras 

försiktigt då växtsaften är giftig och kan förorsaka brännskador på huden. Man kan som 

enskild givetvis ringa kommunen och fråga men borde det inte finnas mera information om 

detta i föreskrifterna (eller, som sagt i en reviderad version av sorteringsguiden)? Fynd av 

jätteloka bör ju också rapporters till Artportalen, vilket bör framgå av guiden. 

I samma paragraf talas det om att olika typer av farligt avfall inte får blandas. Hade här varit 

bra med exempel (och om inte i föreskrifterna, så i alla fall i sorteringsguiden, se även under 

§ 11).  

§ 10. Här nämns att i alla fastigheter där det finns bostäder ska fastighetsinnehavaren ha 

abonnemang för minst matavfall, papper, plast etc. Dock nämns det här inget om elavfall, 

vilket vi inte förstår. Varför skillnad mellan hyresgäster/brf-innehavare och villaboende? Se 

även nedan, § 27. 

§ 11. Även här skriver man om att farligt avfall inte får blandas inom samma kolli (vilket vi i 

och för sig förstår) men ett förtydligande hade varit bra. I nu gällande guide nämns olja, färg, 

kemikalier, lösningsmedel etc men inom samma kolli? Hur tolka? 

§ 23. Gäller hämtning av avfall vid fastighetsgräns, överenskommen plats eller som det står 

sist på strecklistan  … anvisad plats inom rimligt avstånd. Vad menas med detta och vad 

räknas som rimligt avstånd? 

§ 27a / 27c. Som vi tidigare nämnt, under § 10, varför skillnad mellan flerfamiljshus och en- 

eller tvåbostadshus när det gäller elavfall och annat farligt avfall?  



Under § 27c definierar man ju också olika typer av elavfall. I nuvarande guide för lägenheter 

nämner man i och för sig batterier med mera och att denna typ av avfall ska sorteras i husets 

miljörum eller lämnas på återvinningscentral. Men frågan kvarstår, varför denna skillnad på 

olika boendetyper? Precis som att alla, oberoende av bostadstyp, har plast- glas- och 

metallavfall så har ju alla också elavfall och för den delen också annat farligt avfall som 

lösningsmedel med mera. Och är det verkligen så att alla flerfamiljshus och brf har miljörum 

där man kan dela upp el- och annat farligt avfall (batterier, glödlampor, kemikalier etc)?  

Enligt vad vi vet så är så inte fallet. En återvinningscentral finns förvisso, men det är kanske 

inte så lätt att ta sig dit när man är pensionär, handikappad och inte har tillgång till bil. Man 

nämner också batteriholkar, men finns dessa verkligen kvar? I vilket fall, frågan om övrigt el- 

och annat farligt avfall kvarstår.  

Avfallssortering och återvinning är förvisso mycket viktiga frågor, men om detta ska fungera 

så måste sorteringen/hanteringen av avfall vara enkel och lättförståelig för alla, även för dem 

som har svårt att förstå mer eller mindre komplicerade dokument. Eller för den delen har 

svårt för att ta sig till återvinningsstationer eller återvinningscentralen. Vissa bor ju på särskilt 

boende och där får man den hjälp som behövs men samtidigt så vill man från kommunens 

sida att man ska bo hemma så länge som möjligt, med hjälp av till exempel hemtjänst. Kan de 

som då behöver hjälp i detta avseende få hjälp denna väg? 

 

Bromölla som ovan 

 

För SPF Seniorerna   För PRO 

Liselotte Brunnberg   Bo Jönsson 

 

 

 

 

 

  


